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de leden van de commissie wordt 

verzocht hun eventuele opmerkingen 

binnen acht dagen na ontvangst aan 

de statenadviseur mede te delen. 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Bestuur en Financiën 

 

Woensdag 28 september 2011 

 

 

U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 

DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 

adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 

 

De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 28 september 2011 is als bijlage 

opgenomen bij deze samenvatting. 

 

 

 

Aanwezig:  

H.H. van de Boer (voorzitter) 

J.J. Baltes (VVD) 

R. Beimers (PVV) 

mevrouw G.M. van Dinteren (GroenLinks) 

mevrouw R.S. Goettsch (PvdA) 

W. van Heusden (ChristenUnie) 

A. Huizing (PvdA) 

mevrouw M.J. Kaal (CDA) tot 11:30 uur 

mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) 

P.H. Oosterlaak (SP) 

mevrouw G.H.Smith (GroenLinks) 

T. Stelpstra (ChristenUnie) 

mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 

N.A. Uppelschoten (PVV) 

H.J. van der Ven (CDA) 

 

mevrouw J. Stapert, statenadviseur 

 

Voorts aanwezig voor agendapunten 6d: 

A.A.P.M. van Berkel (PVV) 

J.N. Kuipers (GroenLinks) 

A. Vorenkamp (PVV) 

 

Voorts aanwezig de leden van GS: 

mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 

A. van der Tuuk (PvdA) 

H. Brink (VVD) tm agendapunt 9 

J. Tichelaar (CdK) tm agendaputn 9 

 

Afwezig: 

mevrouw A. Dekker-van het Hof (SP) 

mevrouw R. Horasan (PvdA) 

mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 

E.R. Veenstra (PvdA) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 

De voorzitter opent de vergadering en de agenda wordt ongewijzigd vastgesteld 

 

2. Samenvatting vergadering 6 juli 2011 en de lijst van toezeggingen 

De lijst van toezeggingen wordt aangepast en aan deze samenvatting gehecht. 

 

Op bladzijde 4 wordt de datum van de PS vergadering gewijzigd in 13 juli, voor het overige wordt de 

samenvatting ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 

 

De fractie van D66 heeft gevraagd om agendering van de brief van de Bestuurscommissie OCWZ van 

31 augustus 2011 over onderzoeksmemo Noordelijk landsdeel: ja of nee? 

Agendering zal plaatsvinden in de Statencommissie B&F van 2 november 2011 

 

De fractie van de VVD heeft gevraagd om agendering van de brief van GS van 20 juli 2011 over Fi-

nanciële verkenningen 2011; de financiële positie van de Drentse gemeenten. 

Agendering zal plaatsvinden in de Statencommissie B&F van 2 november 2011 

 

De fracties zullen onderbouwingen aanleveren voor deze agendapunten. 

 

4. Rondvraag 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

 

5. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 

 

IPO: 

Er is geen inhoudelijke bijdrage van de AV leden van het IPO.  

De heer Stelptstra geeft als plaatsvervangend AV lid aan dat voor de vergadering van 29 september 

de transitie van het IPO op de agenda staat naast een aantal reguliere punten. Ook zal worden ge-

sproken over het Bestuursakkoord.  

De CdK geeft aan dat het onderwerp IPO door de staten is geagendeerd voor een statenontmoeting in 

het najaar, een prima plaats om over dit onderwerp open te discussiëren. 

 

SNN: 

Geen opmerkingen. 

 

EU: 

Geen opmerkingen 

 

6. Statenstukken/brieven 

 

6a. Jaarverslag Commissaris van de Koningin en burgerjaarverslag 2009-2010 

 

Samenvattende reactie van de fracties van PvdA, VVD, SP, CU en PVV.  

De reacties zijn over het algemeen positief, hier en daar zou de tekst nog wel wat concreter kunnen. 

Ook wordt overlap geconstateerd in beide verslagen. 

De PvdA en de VVD informeren naar de rol van de CdK bij de veiligheidsregio’s, hoe is de kwaliteit 

van de samenwerking en is geen sprake van 2 kapiteins op één schip? De VVD vindt het jammer dat 
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de participatie van burgers bijvoorbeeld bij de N34 niet wordt genoemd als wijze van betrokkenheid. 

De SP informeert naar de rol als bemiddelaar van de CdK. De CU vindt dat het burgerjaarverslag 

aangeeft dat de provincie wel ver van de burger afstaat, dat is jammer. De PVV vraagt zich af wie 

deze verslagen lezen. 

Het CDA complimenteert de CdK met de verslagen en wenst hem veel succes als voorzitter van het 

SNN. 

 

De reactie van de Commissaris van de Koningin op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Er is een wettelijke plicht om een Burgerjaarverslag te maken. Dat geldt niet voor het Jaarverslag van 

de CdK. Voor het volgende jaar wordt gezocht naar een andere vorm. Gezocht wordt naar een goed-

kope oplossing, mogelijk kunnen de staten een volgende keer ook nog een inhoudelijke bijdrage leve-

ren. Het onderwerp veiligheidsrisico’s is een complexe materie. De provincie heeft hierbij eigenlijk 

geen taak meer, dit is overgedragen aan het hoofd van de veiligheidsregio, de burgemeester van As-

sen. Drenthe is in dezen één regio. De CdK wordt wel goed op de hoogte gehouden, hij heeft een 

toezichthoudende rol als er geoefend gaat worden. De samenwerking met de burgermeester van As-

sen in prima. Wanneer sprake is van nationale politie wordt het nog complexer, omdat dan de burge-

meester van Groningen het voortouw krijgt. 

De Commissaris geeft verder aan veel verzoeken om bemiddeling te krijgen, de inhoud daarvan is 

vertrouwelijk. In zijn komende overleggen met de fracties zal hij verder ingaan op zijn activiteiten als 

CdK. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de verslagen voor kennisgeving kunnen 

worden aangenomen en dat het onderwerp in het overleg van de CdK met de fracties opnieuw aan de 

orde zal komen. 

 

6b. Brief van DB SNN aan SER Noord-Nederland over het advies van de SER m.b.t. Duurzame 

ontwikkeling (geagendeerd op verzoek van de fractie van D66) 

 

Samenvattende reactie van de fracties, met uitzondering van de SP: 

D66 geeft een toelichting op de agendering van dit punt, het gaat niet alleen om werken en wonen in 

de regio op een duurzame manier maar heeft ook te maken met de komende bezuinigingen, daarover 

zijn een aantal vragen voorgelegd aan de fracties en het college. 

De fracties van de VVD, CU, en PvdA vragen naar de eigen voorstellen van D66, uit het voorliggende 

stuk worden alleen algemeenheden genoemd waar niemand tegen kan zijn; de inhoudelijke discussie 

wordt gemist. VVD en PvdA geven verder aan dat de genoemde speerpunten zijn opgenomen in het 

collegeprogramma, wel zijn deze fracties benieuwd naar de uitwerking door het college. De PVV deelt 

de kritische opmerkingen over het SNN en vindt dat het stuk veel te weinig concrete maatregelen 

noemt, terwijl wel grote bedragen de revue passeren en noemt het SER advies dan ook onrealistisch. 

Het CDA sluit hierbij aan en wijst ook op de lage plaats van Drenthe als het gaat om innovatie. Ook de 

VVD vindt dat de SER wel erg gemakkelijk met geld van de overheid omgaat. 

In tweede termijn geeft de fractie van D66 aan zo snel mogelijk met een voorstel te komen om het 

onderwerp duurzaamheid inhoudelijk op de agenda te plaatsen. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde van der Tuuk sluit aan bij de opmerkingen over het collegeprogramma en merkt verder 

op dat duurzame ontwikkeling niet alleen gaat over de beschikbare middelen maar ook over de be-

hoefte van de samenleving. Belangrijk daarbij zijn het topsectorenbeleid en Europa 2020. 

Gedeputeerde Klip merkt op dat eind van dit jaar het nieuwe. programma Klimaat en Energie (K&E) 

gereed is. Dit programma zal inspelen op beleid van het kabinet en Europa en de afspraken die het 

Rijk wil maken op het gebied van K&E. 
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6c. Statenstuk 2011-494; Begroting Samenwerkingsverband Noord-Nederland (SNN) 2012 

 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De fracties van de PvdA, CU en D66 zijn van mening dat de begroting aan waarde had gewonnen als 

hierin ook was opgenomen welke perspectieven worden gezien voor de noordelijke samenwerking en 

hoe de begroting voor 2012 daaraan een bijdrage kan leveren. De PvdA geeft verder aan dat de be-

groting inmiddels in het Algemeen Bestuur (AB) van het SNN is besproken. 

De fracties van GL, VVD, CU en PVV informeren naar het personeelsbestand; er is minder subsidie 

dus minder werk maar dat is niet terug te vinden in de begroting. GL wil weten waarom de begroting 

nu pas aan de orde komt terwijl deze al is ingediend bij de minister. De VVD vraagt zich af of de be-

zuiniging van 5% niet (bijna) geheel teniet wordt gedaan door de indexering van 3,5%, is dat wel juist? 

De CU informeert naar de lobbyisten, hoeveel zijn dit, hoeveel wordt uitgegeven aan reiskosten e.d. 

De PVV informeert naar de claim van 2,4 miljoen, wat is de situatie en waarom is daar nog steeds 

geen duidelijkheid over?  

Mevrouw Kaal informeert bij de andere fracties op welke wijze de terugkoppeling van en naar het AV  

SNN het beste kan plaatsvinden.  

De algemene reactie hierop is dat het SNN als vast punt op de agenda van deze commissie staat, zij 

zal zelf de conclusies uit het besprokene moeten meenemen. Daarnaast kan ook een beroep worden 

gedaan op de rekeningcommissie van het SNN om informatie uit te wisselen. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde van der Tuuk: de begroting gaat in conceptvorm voor 1 juni via het DB en het ABSNN 

naar het Ministerie. Wanneer er geen begroting ligt wordt het SNN onder preventief toezicht gesteld. 

Het is aan de staten om de begroting in definitieve vorm vast te stellen. Tijdelijk is extra personeel 

noodzakelijk geweest om de controledruk op te vangen. Het SNN werkt met een vaste kern en een 

flexibele kern aan personeel. al naar gelang de controledruk kan dan worden opgeschaald. De extra 

lasten voor de lobbyist komen voort uit de vervanging van een lobbyist. Een uitsplitsing van deze kos-

ten raad hij af. De indexering van 3,5% is juist daarover zijn afspraken gemaakt. Op dit moment is de 

inschatting dat mochten claims worden opgeëist dat de hiervoor aangelegde reserves voldoende zijn. 

Praten over de noordelijke samenwerking – inhoudelijk gezien – zal plaatsvinden in een gezamenlijke 

statenontmoeting op 15 februari 2012. 

Commissaris Tichelaar vult aan met de opmerking dat het SNN een uitvoeringsorganisatie is en niet 

gaat over wie met wie samenwerkt. De eerder genoemde claim, die gaat over EPD-II gelden in de 

periode 1997-1999, kan worden gedekt. Helaas gaat hier altijd veel tijd overheen, het gaat om contro-

le achteraf. 

Er wordt veel belang gehecht aan de noordelijke samenwerking, het DBSNN heeft ook de opdracht 

om de statenleden meer te betrekken wat er gebeurd bij het SNN, is het betaalbaar, wat doen de lob-

byisten, hoe gaat het met de topsectoren, zijn onderwerpen die in SNN verband van belang zijn.  

Mede om die reden is een gezamenlijk vergadering afgesproken. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat alle argumenten zijn gewisseld en stelt voor 

om de B- status van het stuk te wijzigen in de A-status. 

De commissie stemt hier mee in. 

 

6d. Statenstuk 2011-495; 2
e
 Bestuursrapportage 2011 en 5

e
 wijziging Begroting 2011 

 

Samenvattende reactie van de fracties: 
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De fracties van PvdA, VVD, CU hebben moeite met de overheveling van 1,6 miljoen van het project 

stimulering Drentse woningmarkt naar 2012. Het gaat hier om een tijdelijke regeling. Hoe succesvol is 

de regeling? Wordt dit veroorzaakt daar de economische crisis of zijn er andere problemen? 

GL heeft geen problemen met de overheveling van het bedrag, maar vraagt zich wel af wat de inzet 

van de provincie is om de woningmarkt te stimuleren bij de gemeenten. De PvdA en GL informeren 

naar de stageplaatsen bij de RSP projecten. Deze partijen informeren ook naar de consequenties van 

het terughalen van de taken archeologie en cultuurhistorie naar de provincie waarbij GL spreekt van 

een ontmanteling van Drents Plateau. VVD en CDA vragen naar de beleggingen van de provincie bij 

de franse banken zoals Paribas. Het CDA maakt zich zorgen over het treasuryaspect en denkt dat een 

grotere spreiding beter is en meer rentevergoeding zal opleveren. De PVV stelt een aantal technische 

vragen, onder andere over de verschuiving naar 1,18 miljoen naar Verkeer en Vervoer. De SP vindt 

dat de tekst over de Intercity i.k.v. RSP niet juist is. Daarnaast vraagt de SP aandacht voor het plan 

van Co-architecten die een alternatief plan hebben gemaakt voor de Emmense Es. D66 informeert 

naar de tekorten op Jeugdzorg. GL sluit hierbij aan. Verder verzoekt deze fractie om concrete plannen 

voor zowel het aanhaken bij het topsectoren beleid als bij het programma duurzame energie. Ten 

slotte informeert D66 naar de (financiële) consequenties van het Deelakkoord Natuur voor de provin-

cie. De CU en GL sluiten hierbij aan waarbij de CU verder aangeeft de slechte resultaten op het ge-

bied van milieu te betreuren.  

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde van der Tuuk merkt op zich niet te hebben voorbereid op andere dan financiële vragen 

of vragen die tot zijn portefeuille behoren. De voorzitter geeft aan dat in het Presidium is besloten om 

de Bestuursrapportage integraal te behandelen. 

De gedeputeerde merkt op dat de bestuursrapportage de stand van zaken van het 1
e
 halfjaar 2011 

weergeeft. Alle aspecten die daarna zijn binnengekomen, zoals de septembercirculaire en het Deel-

akkoord Natuur zullen worden verwerkt in de begroting. Het college heeft oog voor stageplekken bin-

nen de mogelijkheden. Bij Drents Plateau is geen sprake van een ontmanteling maar van voortschrij-

dend inzicht. Bij het uitzetten van kredieten zijn overheden gehouden aan strenge regels zoals het 

treasury statuut en de wet FIDO. De eisen worden steeds strenger. Op dit moment zijn er redenen om 

maatregelen te nemen.  

De Drentse woningmarkt wordt waar mogelijk een stimulans gegeven. Het is juist belangrijk om in 

deze tijd geld beschikbaar te houden en om die reden wordt overheveling van bedragen voorgesteld. 

Over Jeugdzorg merkt de gedeputeerde op dat Drenthe op koers ligt en geen wachtlijsten kent.  

Gedeputeerde Klip vult aan met de opmerking dat in de commissie OGB van 21 september jl. is inge-

gaan op de stand van zaken rondom duurzaamheid. 

 

De voorzitter sluit de beraadslaging. 

De B-status van het stuk wordt gehandhaafd. 

 

6e. Rapport OCWZ; “Zorg en vermaatschappelijking”, themarapport Nieuw Drents Peil.  

Besloten wordt om dit agendapunt door te schuiven naar de vergadering van 2 november a.s. 

 

7. Mededelingen 

De vergadering stemt in met het overzicht van werkbezoeken en presentaties. 

 

8. Sluiting 

De vergadering wordt gesloten om 12:00 uur. 

De volgende vergadering zal plaatsvinden op 2 november 2011. 
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Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Bestuur en Financiën van woensdag 2 no-

vember 2011, 

 

 

 

 , voorzitter 

 

 

 

 , statenadviseur 

 



Versie 14 oktober 2011 1 

Toezeggingenlijst Statencommissie Bestuur en Financiën, 28 september 2011 

  
        

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Statencommissie korte termijn 

1. Informeren over 
herstructurering WMD 

Gedeputeerde Klip zegt toe de staten direct te informeren zodra 
de herstructurering bij de WMD een feit is. 
 

26-01-2011 28-09-2011 BF 06.07.2011: GS komen z.s.m. na de 
zomervakantie met een brief. 
B&F: 28.09.2011: Brief voor PS is in 
concept gereed. 
 

2. ABSNN; overleg met 
gedeputeerde 

Gedeputeerde Klip zegt toe om, in overleg met de AB SNN leden, 
met een voorstel te komen hoe het overleg tussen GS en de 
leden van het AB SNN op een praktische wijze vorm kan worden 
gegeven. (D66) 
 

18-05-2011 28-09-2011 B&F 28.09.2011: Afgehandeld: Hierover 
zijn afspraken gemaakt met de AB SNN 
leden 
 

3. Juridische mogelijkheden 
bij het Bestuursakkoord 

Gedeputeerde Klip zegt toe om uit te zoeken of en in hoeverre 
juridische stappen m.b.t. het Bestuursakkoord mogelijk zijn. 
 

18-05-2011 28-09-2011 BF 06.07.2011: Gedeputeerde Klip geeft 
aan dat deze mogelijkheden er niet zijn. 
In een nog aan PS toe te zenden brief zal 
zij dit nader uiteenzetten. 
 
Afgehandeld: opgenomen in statenstuk 
Bestuursakkoord 2011-487 
  

4. In kaart brengen aantal 
statushouders die voorzien 
moet worden van een 
huishouding. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om het aantal 
statushouders dat in de provincie voorzien moet worden van een 
huishouding, in kaart te brengen. Hierbij wordt gekeken of de 
woningmarkt toereikend is voor dit aantal en hoe deze cijfers zich 
verhouden met dezelfde gegevens van jonge gezinnen en 
gescheiden mensen. Deze informatie wordt enkel verstrekt, indien 
de gevraagde informatie bij de gedeputeerde berust of hoort te 
berusten (PVV). 
 

06-07-2011 06-10-2011 B&F 28.09.2011: De heer v.d. Tuuk geeft 
aan dat de heer Munniksma deze vraag  
zal beantwoorden. 

5. Voorwaarden verstrekking 
€18 milj. provinciale bijdrage 
bij convenant provincie-
Emmen 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om de staten op de hoogte 
te houden over het voldoen van het college van B&W van Emmen 
aan de voorwaarden die bij de verstrekking van €18 milj. 
zijn gesteld in het in juli 2010 afgesloten convenant tussen 
provincie en Emmen. (D66) 
 

12-10-2011 12-01-2012  

 

Statencommissie lange termijn 

1. Evaluatie Protocol De Commissaris van de Koningin zegt het volgende toe: 08-12-2010 31-12-2012  
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humanitaire hulpverlening Een evaluatie van het Protocol humanitaire hulpverlening na twee 
jaar (CDA). 
 

 

 

Moties 

M 2011-2: Motie 
Tenderverordening Transitie 
II en Pieken 

PS verzoeken het college om m.b.t. Koers Noord: 
het minimale projectbedrag ad € 300.000,00 en het minimale 
subsidiebedrag ad € 100.000,00 te wijzigen in respectievelijk 
€ 75.000,00 en € 25.000,00 per 1 januari 2012. 
 

20-04-2011 02-11-2011 BF 06.07.2011: De uitwerking van de 
motie zal worden meegenomen in de 
begroting 2012. 

M 2011-5: Motie Noordelijke 
Samenwerking 

PS verzoeken het college van GS en de voorzitter van het SNN 
om voor het einde van het jaar 2011 een vernieuwde Noordelijke 
Agenda incl. ruwe schets van de organisatiewijze voor te leggen 
aan de nieuwe Staten. 

13-07-2011 31-12-2011  

M 2011-8: Motie IPO-
lidmaatschap 

PS spreken uit om samen met het college van GS een discussie 
te starten over nut en noodzaak van een voortgezet Drents 
lidmaatschap van de IPO-vereniging. 

13.07.2011 31-10-2011 Het in de motie genoemde thema zal 
worden uitgewerkt in één of meerdere 
statenontmoetingen in 2011. 

 


